
 Školská komisia 
 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 
 
 

Košice: 31.01.2011 
Číslo: 1488/2011-RU17/7837 
Vybavuje: Ing. Štefan Kandráč 

e-mail: Stefan.Kandrac@vucke.sk  
Telefón: 055/7268 260  
Fax: 055/7268 249 

 
 

ZÁPISNICA 
zo 8. zasadnutia Školskej komisie  Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 31.03.2011 
 
PROGRAM  ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie 
2. Informácia o prijatých opatreniach na základe výsledku kontroly hospodárenia 

s finančnými prostriedkami a nakladania s majetkom obcí a samosprávnych krajov, 
vykonanej Najvyšším kontrolným úradom SR v SOŠ, Gemerská 1, Košice 

3. Návrh VZN KSK o poskytnutí dotácie na prevádzku a mzdy základným umeleckým 
školám, jazykovým školám a školským zariadeniam 

4. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2010 
5. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2011 
6. Aktualizácia zoznamu trvalo podporených podujatí na rok 2011 a poskytnutie dotácie 

nad 3300 Eur v zmysle VZN KSK č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 
zmien a doplnkov 

7. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK  
č. 3/2006 o poskytovaní dotácií 

8. Predloženie najvhodnejšieho návrhu na uzatvorenie zmluvy o dočasnom prevode akcií 
v spoločnostiach NsP Spišská Nová Ves, a.s., NsP Trebišov, a.s., NsP sv. Barbory 
Rožňava, a.s., NsP Š. Kukuru Michalovce, a.s.  

9. Koncepcia rozvoja kreatívnej ekonomiky v Košickom samosprávnom kraji 
10. Informatívna správa o implementácii projektu KNOWBRIGDE 
11. Delegovanie zástupcov zriaďovateľa z radov poslancov do rád škôl a školských 

zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 
12. Zásady hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 
13.        Záver 
 
 
K bodu č. 1 

Pracovné rokovanie otvoril Viliam Záhorčák a zároveň navrhol presunúť body č. 2,3 
a 11 – materiály odboru školstva ako posledné body  rokovania. 
 Prítomní členovia komisie s návrhom súhlasili a hlasovaním schválili navrhnutý program 
rokovania. 
 
 



Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 4  

Ing. M. Karafová v hodnotení hospodárenia KSK za rok 2010 uviedla, že to bolo 
najťažšie obdobie  z dôvodu výrazného výpadku podielových daní a škôd spôsobených 
povodňami. Na základe daných skúseností je potrebné stabilizovať finančnú situáciu 
samospráv, aby bolo zabezpečené  financovanie aj z iných zdrojov prípadne zaviesť podiel 
samospráv aj na výnosoch iných daní. Súčasťou jej komentáru bolo aj rozdelenie a použitie 
prebytku hospodárenia KSK  
Zo strany členov  komisie neboli žiadne pripomienky 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Záverečný účet Košického 
samosprávneho kraja za rok 2010 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 5 

 Ing. Mária Karafová informovala o Úprave rozpočtu Košického samosprávneho kraja 
v roku 2011 t.j.  o zmenách v bežných príjmoch, bežných výdavkoch, kapitálových 
výdavkoch a príjmových finančných operáciách. 

Členovia komisie nemali k materiálu pripomienky 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Úpravu rozpočtu KSK v roku 
2011 
Hlasovanie: 
Prítomní:13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 6 

Ing. M. Karafova prezentovala Aktualizáciu zoznamu trvalo podporených podujatí na rok 
2011 a poskytnutie dotácie nad 3300 Eur v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia 
Košického samosprávneho kraja č.3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien 
a doplnkov. Zo zoznamu trvalo podporených podujatí v roku 2011 vypadli 2 podujatia: „Na 
baňu klopajú “ v Gelnici a „Deň sv. Huberta“ v Sobranciach, ktoré nepredložili žiadosti o 
dotácie v stanovenom termíne. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť  
 



 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 7 

Ing. M. Karafová informovala, že Úrad KSK na každom zasadnutí predkladá prehľad 
o poskytnutých a zamietnutých dotáciách a dôvodoch zamietnutia do 3 300 Eur. Pre rok 2011 
bola vyčlenená suma 240 tis. €. Zo strany členov komisie neboli žiadne otázky a pripomienky. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Informáciu 
o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK  č. 3/2006 
o poskytovaní dotácií 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa:1 
 
K bodu č. 8 

K predloženiu najvhodnejšieho návrhu na uzatvorenie zmluvy o dočasnom prevode 
akcií školskú komisiu informoval pán V. Záhorčák. Uviedol, že proces výberu stále nie je 
ukončený a komisia sa opäť stretne 7.4.2011. Následne predloží svoje odporúčanie  
predsedovi KSK. 
Uznesenie: 
Komisia zobrala informáciu na vedomie 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa:1 
  
K bodu č. 9 
 Materiál na zasadnutí prezentoval Ing. Imrich Fülöp, zástupca riaditeľa a Ing. M. 
Sasáková. Oboznámili komisiu s obsahom pojmov kreatívna ekonomika a kreatívny 
priemysel, ktorý je považovaný za najdynamickejšie rastúci hospodársky segment v krajinách 
EÚ. Zámerom predkladaného návrhu koncepcie je prostredníctvom navrhnutých opatrení 
a aktivít vytvoriť podmienky pre rozvoj kreatívnej ekonomiky a miest v Košickom kraji.   

V rámci diskusie sa pán poslanec A. Halenár zaujímal o finančný efekt a  tiež časový 
harmonogram realizácie. 

Ing. Imrich Fülöp uviedol, že podstatou je spracovanie analýz uvedených 
v navrhovanej  Koncepcii, na základe ktorých sa vypracuje stratégia rozpracovaná na úroveň 
konkrétnych aktivít s časovým harmonogramom realizácie. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Koncepciu rozvoja kreatívnej 
ekonomiky v Košickom samosprávnom kraji 
 
 



Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 12 
Proti: 1 
Zdržal sa:0 
 
K bodu č. 10 

Ing. I. Fülöp oboznámil komisiu s projektom  Knowbrigde, ktorého predmetom   je 
využívanie obnoviteľných zdrojov energie v prihraničných regiónoch KSK  a regiónu Borsod-
Abaúj- Zemplén (BAZ). V KSK je najväčší záujem o využívanie biomasy a solárnej energie; 
v župe B.A.Z. je najväčší záujem o využívanie geotermálnej energie a v rámci porovnávania 
so Slovenskom je výroba energie z geotermálnych zdrojov v Maďarsku omnoho 
dominantnejšia. Návrh spoločného akčného plánu KSK–BAZ v sektore obnoviteľných 
zdrojov energie smerujúceho k vytvoreniu klastra sa bude pripravovať v rokoch 2011-2012.  
Zo strany členov komisie neboli žiadne otázky a pripomienky. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Informatívnu správu 
o implementácii projektu KNOWBRIGDE 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa:1 
 
K bodu č. 12 

Zásady hospodárenia s majetkom KSK prezentovala vedúca odboru                          
Ing. A Schrötterová. Hlavným dôvodom predloženia nových Zásad hospodárenia  je ich 
zosúladenie s platnou legislatívou (zákonom č. 446/2001 Z. z. o majetku vyšších územných 
celkov v znení jeho ostatnej novely, zákona č. 509/2010 Z. z. účinnej od 1.1.2011). Nové 
Zásady hospodárenia s majetkom nadobudnú účinnosť od 1.5.2011. 

K predloženému materiálu neboli zo strany členov komisie žiadne pripomienky. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Zásady hospodárenia 
s majetkom Košického samosprávneho kraja 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa:0 
 
K bodu č. 2 

 
Vedúci odboru školstva Ing. Š. Kandráč informoval komisiu o výsledku kontroly 

NKÚ na SOŠ Ostrovského 1, Košice. Kontrola bola zameraná na dodržiavanie všeobecne 
záväzných právnych predpisov EÚ a SR pri nakladaní s finančnými prostriedkami. V rámci 
kontroly bol preverený projekt „Moderne žiť- moderne učiť“ Kontrolou bolo zistené 
porušenie finančnej disciplíny – kontrolovaný subjekt oneskorene previedol finančné 
prostriedky na účet zriaďovateľa a vykonal predbežnú finančnú kontrolu bez predmetu 
overenia. Stredná odborná škola prijala dňa 29.11.2010 opatrenia na odstránenie kontrolou 
zistených nedostatkov a uložila úlohy zodpovedným osobám. 



K prezentovanému materiálu neboli zo strany členov komisie žiadne pripomienky. 
 
Uznesenie :  
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Správu o  výsledku 
kontroly hospodárenia s finančnými prostriedkami Európskych spoločenstiev a iných 
prostriedkov zo zahraničia na SOŠ, Ostrovského 1, Košice 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za:13 
Proti: 0 
Zdržal sa:  0 
 
K bodu č. 3 

Návrh VZN prezentoval vedúci OŠ Ing. Š. Kandráč. Dôvodom predloženia návrhu 
VZN je novela zákona 596/2003 Z. z. (zákon č. 38/2011) účinná od 1.03.2011, ktorou sa mení 
a dopĺňa doterajšia úprava § 9 ods.12 

- spôsob financovania neštátnych škôl v prírode a neštátnych školských 
stravovacích zariadení 

- mení sa parameter na základe ktorého sa určí výška dotácie na mzdy 
a prevádzku v zariadeniach škol. stravovania 

- výška dotácie na kalendárny rok  a termín oznámenia neštátnemu 
zriaďovateľovi 

- poskytnutie dotácie na kalendárny rok  mesačne 1/12 rozpočtu  
V neštátnych školských stravovacích zariadeniach sa pre roky 2011 -2013 navrhuje určenie 
dotácie na mzdy a prevádzku podľa počtu vydaných hlavných a doplnkových jedál, ktoré 
budú pravidelne mesačne monitorované odborom školstva. 

V rámci diskusie Ing. J. Krištan potvrdil spokojnosť s úpravou dotácie na mzdy 
a prevádzku neštátnym stravovacích zariadeniam financovaním podľa skutočného počtu 
vydaných jedál. Zároveň navrhol doplniť predkladaný návrh VZN o možnosť poskytnúť 
finančné prostriedky neštátnej škole, ktorá nemá vlastné stravovacie zariadenie a využíva 
stravovacie zariadenie Mesta Košice pri základnej škole. 
Pripomienka na doplnenie VZN: 
V § 1 písm. a) doplniť:   
a zriaďovateľovi súkromnej a cirkevnej školy, ktorej žiaci nad 15 rokov sa stravujú vo 
verejnom školskom zariadení 
v § 3 doplniť bod d) v znení 
zriaďovateľovi súkromnej a cirkevnej strednej školy, ktorej žiaci sa stravujú vo verejnom 
školskom zariadení 
v § 4 bod 2 písm. a) doplniť 
a cirkevnej a súkromnej strednej školy 

Ing. J. Krištan žiada odbor školstva  navrhovanú pripomienku prerokovať s právnym 
odborom a následne písomne informovať o výsledku. Zároveň žiadal, aby komisia o uvedenej 
pripomienke hlasovala. 

Ing. Š. Kandráč vysvetlil, že legislatívne nie je  možné zapracovať navrhovanú 
pripomienku do návrhu VZN, ale hľadať iné riešenie. 
Uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť VZN KSK o poskytnutí dotácie 
na prevádzku a mzdy základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským 
zariadeniam s pripomienkou.  



Hlasovanie:   
Prítomní: 13 
Za: 11 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 
 
K bodu č. 11 

K delegovaniu zástupcov zriaďovateľa  do rád škôl Ing. Š. Kandráč uviedol, že v roku 
2011 zaniká členstvo v dvoch radách  škôl  a v dvoch školách uplynutím funkčného obdobia. 
V nadväznosti na uvedené odbor školstva predkladá návrh na delegovanie zástupcov 
zriaďovateľa z radov poslancov do uvedených rád škôl a školských zariadení.  
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK delegovať navrhovaných zástupcov zriaďovateľa do 
rád škôl 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 11 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 

 
V rámci neplánovaného bodu Rôzne pán poslanec A. Halenár iniciatívne predložil 

členom komisie návrh  tém pre nasledujúce rokovania komisie a požiadal predsedu komisie 
o ich postupné zaradenie na rokovaniach komisie. 

1. Klady a zápory súčasného systému a stavu prijímania žiakov ZŠ na SŠ.  
2. Náročnosť a efektivita podávania a využívania EU projektov pre školy KSK 
3. Koncepcia rozvoja školstva KSK vzhľadom na stav odborného školstva v KSK  
4. Hodnotenie učiteľov. Súčasný stav a efektivita systému hodnotenia učiteľov.  

 
K bodu č. 13 

 
Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie V. Záhorčák zasadnutie 

komisie ukončil. 
 
 
 
 
 
 
 
 

...................................................... 
Ing. Štefan Kandráč 
tajomník komisie 

...................................................... 
Mgr. Viliam Záhorčák 

predseda komisie 
 
 


